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Když uplynula sobota a začí-
nal první den týdne, přišly Marie 
z Magdaly a jiná Marie, aby se 
podívaly k hrobu. A hle, nastalo 
velké zemětřesení, neboť anděl 
Páně sestoupil s nebe, odvalil 
kámen a usedl na něm... ...Anděl 
řekl ženám: „Vy se nebojte. Vím, 
že hledáte Ježíše, který byl ukři-
žován. Není zde; byl vzkříšen, jak 
řekl. Pojďte se podívat na místo, 
kde ležel. Jděte rychle povědět 
jeho učedníkům, že byl vzkříšen 
z mrtvých; jde před nimi do Ga-
lileje, tam ho spatří...“

„...A hle, já jsem s vámi po 
všecky dny až do skonání tohoto 
věku.“

Mt 28; 1 - 2, 5 - 7, 20

RADOSTNÉ A VESELÉ 
PROŽITÍ VELIKONOC 

I JARA  
PŘEJE VEDENÍ MĚSTA 

A REDAKČNÍ RADA
Již 13. ročník Klicperových divadelních dnů se konal v Sadské ve dnech 14. až 17. dubna. Fanoušci ochotnické-
ho divadla mohli vidět celkem pět soutěžních představení a přídavkem také nedělní pohádku. Na snímku scéna 
z představení Balmontovy nebezpečné známosti v podání DS Mrsťa Prsťa Kouřim. Více na str. 5.

Manželé Jaroslava a Petr Šáchovi 
děkují starostce Cecilii Pajkrtové, 
Pavle Koubové z MěÚ a Janě 
Sedláčkové za slavnostní obřad 
obnovení manželského slibu, který 
se při příležitosti jejich zlaté svatby 
konal 26. března.
Foto poskytla rodina Šáchových

V dnešním čísle najdete:
Městský rozpočet  str. 2

Pasování na čtenáře str. 3

Noc kostelů str. 4

Konec války v Sadské str. 6

Majetkové záležitosti se staly 
hlavní součástí programu schůze 
zastupitelstva města 13. dubna. 
Zastupitelé schválili bezúplatný 
převod pozemku p.č. 1749 - trav-
natý pás podél silnice v Prokopově 
ulici - z Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových do 
vlastnictví města. O tento poze-
mek se město již dlouhodobě stará 
a plánuje zde i stavbu chodníku. 
Od téhož úřadu město bezúplatně 
získá také pozemek p.č. 2381/8 
o výměře 379 m2, který se nachází 
pod místní komunikací v chatové 
osadě Vodrážka.

Zastupitelé také souhlasili, aby 
město do svého vlastnictví přijalo 
i tři pozemky u Labe o celkové 
výměře 188 m2, které městu Úřad 
pro zastupování státu ve věcech 
majetkových sám nabídl. Pozem-
ky se nacházejí na katastrálním 
území Doubrava u Kostomlat nad 
Labem, nicméně díky regulaci 

Město získá pozemky u Labe
a napřímení toku Labe v minulosti 
se nyní nacházejí na levém břehu 
řeky. Město v budoucnosti plánuje 
postavení cyklostezky podle toku 
Labe, která povede i přes tyto 
pozemky.

S žádostí o bezúplatný převod 
souboru pozemků a budov v are-
álu bývalého učiliště se město 
obrátí také na Středočeský kraj. 
Zde výhledově plánuje zatím 
blíže neurčené služby občanské 
vybavenosti.

Dále se zastupitelstvo věno-
valo městským financím. Předně
projednalo celoroční hospodaření 
města včetně fondů, vedlejší hos-
podářské činnosti a příspěvkových 
organizací v loňském roce. Ze zá-
věrečného účtu města vyplývá, že 
příjmy dosáhly téměř 74 milionů 
korun a výdaje téměř 73 milionů. 
Zpráva o výsledku přezkoumání 
hospodaření za rok 2010 je uzavřena 
s výrokem „bez výhrad“.

Přijaté rozpočtové opatření 
posílilo příjmy i výdaje letošního 
rozpočtu města o dva miliony 
korun.

Zastupitelstvo města dále schvá-
lilo přijímání žádostí o úvěr z Fondu 
rozvoje bydlení do 20. května, 
podání žádosti o dotaci z Programu 
rozvoje venkova, prioritní osa IV. 
Leader, na obnovu autobusových 
čekáren ve městě a kandidaturu 
starostky Cecilie Pajkrtové do 
dozorčí rady akciové společnosti 
Vodovody a kanalizace Nymburk 
pro období 2011 - 2015. Dozorčí 
radu bude volit valná hromada spo-
lečnosti 3. června.                     -qk-
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Nový E-domek v separačním dvoře bude sloužit ke zpětnému sběru vyřa-
zeného elektrozařízení.

Především přípravou návrhů pro 
zastupitelstvo se zabývali radní na 
své schůzi 23. března. Vedle toho 
schválili dodatek ke smlouvě se 
společností Otis z Hradce Králové 
o navýšení čtvrtletní paušální ceny 
za servis výtahu v domě s pečova-
telskou službou z 851 na 864 korun 
včetně DPH a mandátní smlouvu 
s pražskou firmou S.I.K., spol. s r.o.,
která za 36 tisíc korun včetně DPH 
zajistí v souladu se zákonem o za-
dávání veřejných zakázek výběrové 
řízení na dodavatele úpravy napojení 
ulice Karla Viky. Na tuto investiční 
akci požádalo město o dotaci z Fon-
du rozvoje obcí a měst Středočes-
kého kraje. Rada rovněž schválila 
Straně zelených přidělení propagační 
skříňky před budovou muzea.

O týden později přidělila rada 
uvolněný byt v domě s pečovatel-
skou službou žadatelce ze Sadské, 
jejíž životní situace je v této době 
ze všech zaevidovaných žadatelů 
nejnaléhavější.

Na základě smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břeme-

Veřejnou soutěž připraví 
smluvní partner

ne umožní České dráhy, a.s., jako 
vlastník pozemku p.č. 4036/1 městu 
vybudovat na něm lávku přes želez-
niční trať jako součást plánované 
cyklostezky do Kostelní Lhoty. Za 
věcné břemeno zaplatí město dra-
hám jednorázově 10 tisíc korun.

Rada také vyhověla žádosti 
manželů Ottových a schválila zří-
zení výjezdu z jejich pozemku 
p.č. 2050/64 na místní komunikaci 
v Lázeňské ulici.

Ve středu 13. dubna rada projed-
nala a schválila žádost Vladimíra 
Krejčíka, který připravuje na 8. kvě-
ten závod rádiem řízených modelů 
automobilů v prostoru 1. a 2. pláže 
u Jezera, a smlouvu o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene 
k městskému pozemku p.č. 1018/7 
u fotbalového stadionu v Poděbrad-
ské ulici ve prospěch společnosti 
ČEZ Distribuce, která zde plánuje 
pokládku 90 metrů kabelového 
vedení nízkého napětí. ČEZ Dis-
tribuce za zřízení břemene uhradí 
městu jednorázově částku 12 tisíc 
korun.                                  -qk-

Rozhodnutím zastupitelstva se 
zvýší předpokládané příjmy rozpoč-
tu města na letošní rok téměř o dva 
miliony korun. Stane se tak zapoje-
ním volných finančních prostředků
města ve výši 1,73 miliónu a pře-
vedením dalších volných 210 tisíc 
z vedlejší hospodářské činnosti.

Ve výdajové stránce rozpočtu 
budou tyto peníze určeny předně 
na pokládku kabelů veřejného 

Městský rozpočet 
posílí o dva miliony

osvětlení ve třech ulicích města, 
opravy komunikací, opravu části 
chodníku v Husově ulici, výměnu 
sedmi autobusových čekáren, zatep-
lení fasády části objektu mateřské 
školy, napojení ulice Karla Viky na 
křižovatku s ulicemi Lázeňská a Ke 
Hradištku včetně veřejného osvětle-
ní a nákup vybavení pro správu ma-
jetku města (štěpkovač, vysavač listí 
a nečistot).                           -měú-

 AVIA s korbou 20,- Kč/km
  100,- Kč za každou započatou  
  1/4 hod - manipulační poplatek
 
 AVIA s kontejnerem 20,- Kč/km
  100,- Kč za každou započatou  
  1/4 hod - manipulační poplatek

 AVIA s fekálem 20,- Kč/km
  320,- Kč za jednu voznici
  100,- Kč za každou započatou  
  1/4 hod - manipulační poplatek za obsluhu

 AVIA s plošinou 20,- Kč/km
  500,- Kč/hod
  20,- Kč/km přejezdu na místě

 MULTICAR  18,- Kč/km
  30,- Kč za každou započatou  
  1/4 hod - manipulační poplatek 

  Ceny jsou uvedeny včetně DPH.

Úpravy cen za služby 
města 

Vážená paní starostko,
patří Lázeňská ulice (od hotelu k Jezeru) vůbec k městu Sadská? Poslední 
dobou asi ne. Chodníky jsou v dezolátním stavu a po zimě ještě horší. Tráva 
se seká jednou za rok, listí neshrabané, odpadky jsou všude rozházené. 
Retardéry, které jsou zde instalovány, jsou rozbité a jsou k ničemu. Podle 
nás mají být od chodníku k chodníku, aby auta a motorky zpomalily. Tady 
se to objíždí. A co vaši zaměstnanci, co jezdí s multikárou. Několikrát za 
den projedou s prázdnou korbou. Zřejmě je pod jejich úroveň něco udělat. 
Za co vlastně berou peníze.  Děkujeme, Lázeňáci

Stížnost z Lázeňské

Ulice Lázeňská patří k Sadské jako všechny ostatní. Správa majetku 
města se o ni stará dle možností srovnatelně jako o jiné lokality.

Chodníky zde byly překládány před zhruba šesti lety. Od té doby se na ně 
neřešila žádná stížnost. Pokud ano, byla operativně odstraněna. Vzhledem 
k zimnímu plánu údržby a šířce chodníků se sníh odmetá malotraktorem. 
Posyp se provádí dle situace a potřeby. Ani na zimní údržbu si zatím nikdo 
ústně ani písemně nestěžoval.

Tráva se seká dvakrát až třikrát ročně po obou stranách ulice, listí 
se v době spadu hrabe průběžně a pokud se v ulici objeví, je nafoukané 
z porostů rostoucích v okolí, kde se neuklízí. Odpadky na zem nikdo 
z městského úřadu nehází, ale naopak minimálně jednou týdně dojde 
k jejich vysbírání. Ze zpomalovacích prahů odstranil několik dílů nezná-
mý vandal, před zimou je město sice neopravovalo, ale v době doručení 
stížnosti byly již opravené. Až k hraně chodníků retardéry osadit nelze, 
protože to odporuje dopravně-bezpečnostním předpisům. O instalaci 
a stav se stará odborná firma.

Vozidla údržby města slouží i k přepravě zaměstnanců. Je spousta situa-
cí, které vyžadují jejich rychlou přepravu bez nákladu. Vozidla se mnohdy 
také vrací ze sběrného dvora, kde složila odpad do kontejnerů.

V případě, že někdo, a nejen z Lázeňské ulice, upozorní město na kon-
krétní problém, věc prověříme, a pokud se nedostatky prokážou, učiníme 
potřebné kroky k nápravě.  Jiří Jeník, místostarosta

Odpověď na dopis 
„Lázeňáků“

PODĚKOVÁNÍ

Městská policie děkuje Jolaně Mahrikové za deset kilogramů 
krmení pro pejsky v útulku Aura.                                                            -mp-
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V  úterý 29. 3. 2011 jsme s naší 
třídou 4. A vyrazili na zajíma-
vou vlastivědnou vycházku. Paní 
průvodkyně, která nás prováděla 
a ukázala nám památky Sadské, se 
jmenovala Květa Pajkrtová.

Naše první zastávka byla hned 
na sadském náměstí u morového 
sloupu, kde jsme se dozvěděli, že 
ze stran tohoto památníku je na-
psáno, kdy byl postaven. Písmo se 
nazývá staročeština. Další zastávka 
byla u památníku padlých z doby 
1. a 2. světové války.

Poté jsme šli ke Spálené ulici, 
kde jsme se dozvěděli, že zde hořelo 

Při výtvarné výchově děti vy-
střihovaly a nalepovaly na čtvrtku 
obrázky krtečka. Aby tam krteček 
nebyl sám, dokreslily a dolepily 
mu sluníčko, autíčko, květiny, les. 
Každý podle své fantazie. Obrázky 
si pak vzájemně prohlížely a za-
čaly si o nich vyprávět. Vznikly 
krátké pohádky. Mně se velmi 
líbily a alespoň jednu si můžete 
přečíst i vy.

Naďa Prejzová, učitelka 1.A

Jednou šel krteček na procház-
ku a uviděl labuť. Měla zlomené 
křídlo. Přivedl ji k sobě domů. Co 
nevidět se labuť uzdravila. Posadila 
si krtečka za krk a zavolala ještě 
jeho kamarády. Zajíček a ježeček si 
také nasedli na labuť. Letěli a viděli 
hory, lesy a velké jezero. V jezeře 
se všichni vykoupali. Pak chtěli jít 

Vlastivědná vycházka
domů. Uviděly je i ostatní labutě 
a zaletěly s nimi domů.

Anička Borecká

Martin byl nemocný, pohádku si 
vymyslel a napsal doma.

Bylo, nebylo. Jeden hrad, kde žila 
strašidla a čert. Byl jeden Honza a ten 
se vypravil na ten hrad. Brána byla 
otevřená a Honza vešel. Hučelo tam 
něco, bylo to strašidelné, ale Honza 
se nebál. Šel do sklepa a tam uviděl 
obraz. Jak se ho dotkl, propadl se 
do jiného světa, neobyčejného světa 
kouzel. Honza vešel na most. Ve ská-
le byl klíč. Popadl ho a vtom uslyšel 
řev rozzlobeného obra. Schoval se 
za skálu a uviděl, že obr hledá ten 
klíč. Honza se rychle otočil a po-
spíchal na hrad. Tam otevřel dveře 
zajatému králi, vysvobodil ho a byl 
konec! Martin Studnický

a podle toho nese tato ulice svůj 
název. Tehdy vyhořela celá ulice, 
kde bylo celkem 127 domů.

U starých domů nás zaujala jejich 
odlišnost. Na místě dnešního hřbito-
va stál původní hrad. Zbytky tohoto 
hradu můžeme ještě dnes vidět na 
sloupcích domu u hlavní silnice, kde 
je nyní obchod „U Snopkových“.

Počasí nám přálo a tato vycházka 
se nám moc a moc líbila. Paní Květa 
Pajkrtová je skvělá průvodkyně 
i historička a já jsem velice ráda, že 
jsem se dozvěděla nové informace 
o svém rodném městě.

Michaela Kalicovová, 4. A

Pohádky z 1. A

Ve čtvrtek 7. dubna odpoledne začali do školy přicházet maminky, 
tatínkové, babičky a dědečkové. Zaplňovali lavičky a židle v aule a už se 
nemohli dočkat, až to začne. Ptáte se, na co čekali? Na slavnost ,,Pasování 
na čtenáře“, kdy se z prvňáčků stanou čtenáři.

Na tuto slávu se důkladně připravovali. Od začátku školního roku 
se učili poznávat písmenka a ta potom spojovat do slabik. Ze slabik se 
naučili číst slova a z těch potom tvořili věty. Naučili se číst! A to si přece 
zaslouží oslavu.

S dětmi jsme připravili krátké vystoupení, které se skládalo z básniček 
o písmenkách a společného čtení krátkého příběhu o dvou žabácích. Na 
naši slavnost přijal pozvání i pan král, který následně všechny prvňáčky 
pasoval svým mečem na čtenáře. Velkou odměnou pro děti byla knížka, 
kterou jim pak předali jejich rodiče společně s gratulací a pusinkou. Přála 
bych vám vidět tu radost v očích dětí a v očích rodičů pýchu nad jejich 
prvňáčkem.

Po přestávce ještě děti zahrály příběh o vodníkovi Toníkovi a Rozárce, 
plný básniček, písniček a tanečků. Vystoupení se dětem opravdu povedlo 
a odměnou jim byl velký potlesk. Domů odcházeli dojatí rodiče a šťastné 
děti s knihou v ruce. Naďa Prejzová

Naši základní školu oslovila  asociace Kin-ballu, zda bychom se nechtěli 
seznámit se zcela novým sportem, který začíná dobývat česká sportoviš-
tě. Nabídku jsme 
přijali a pak se jen 
zapojili do hry pro 
3 družstva, při kte-
ré nesmí ani jeden 
hráč zahálet. Nejdů-
ležitější je spoluprá-
ce v týmu. Kin-ball 
se hraje velikým 
míčem, který váží 
pouze 1,3 kg a bě-
hem hry se nesmí 
dotknout palubov-
ky. Všichni, kdo si 
nový sport vyzkou-
šeli, byli nadšeni 
jeho dynamikou 
a náročností pohybové koordinace. Zakoupení hlavní rekvizity - spe-
ciálního míče - není však zatím v možnostech školy. I tak se jednalo 
o velmi zajímavou prezentaci, ze které jsme si odnesli mnoho nového.  -zš-

Angličtině rozumíme
Sadská základní škola se zúčast-

nila soutěže v anglickém jazyce 
pro žáky 5. tříd. V konkurenci 
více než 160 dětí se na skvělém 
4. místě umístil Štěpán Semecký 
z 5. A. Ani ostatní reprezentanti 
sadské školy nepropadli. Všem 
gratulujeme a děkujeme za skvělou 
reprezentaci.

Žáci druhého stupně se účast-
nili okresního kola olympiády 
v angličtině. Mezi soutěžícími 
ze všech základních škol v okre-
se a nižších stupňů gymnázií se 
umístila na 1. místě Veronika Još-
tová!!! I jí gratulujeme a přeje-
me mnoho dalších úspěchů.  -zš-

Veronika Joštová s diplomem pro 
vítěze

Učili jsme se nový sport

Pasování na čtenáře
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Program KIC 
KINO

neděle 8. května od 16.00 hod.
GNOMEO A JULIE: Zábavný animovaný příběh, u kterého se 

budou bavit děti i dospělí. Jako inspirace k tomuto filmu posloužila
Shakespearova hra, ovšem tentokrát proti sobě nestojí Kapuleti a Mon-
tekové, nýbrž červení a modří trpaslíci. Vstupné 70/60 Kč.

neděle 22. května od 16.00 hod.
NA VLÁSKU: Animovaná hudební komedie plná efektů a dobro-

družství o dívce jménem Locika, která má kouzelné zlaté vlasy, dlouhé 
víc než 70 stop a je zavřená ve věži. Nebude chybět ani temperamentní 
bandita… Vstup 70/60 Kč.

neděle 29. května od 16.00 hod.
RANGO: Rango je chameleon, domácí mazlíček, který má sen, stát 

se hrdinou. Rozhodne se utéct z vyhřátého rodinného pelechu a vydat 
se za dobrodružstvím. Objeví přitom spoustu zajímavých věcí, dozví se 
hodně nejen o světě, ale především sám o sobě. Animovaný dobrodružný 
film, vstupné 60/70 Kč.

ZÁBAVA
pátek 20. května od 18.00 hod.

„MUZIKANTI HRAJTE!“ - DECHOVKA BLAŤANKA ČINĚ-
VES přijede opět k nám do Sadské. V sále kina si s ní můžete zazpívat 
krásné lidové písničky i zatančit. Vstupné 30 Kč.

PŘIPRAVUJEME
V červnu si nenechte ujít Cestu pohádkovým lesem.

Kulturní a informační centrum města Sadská,  
Palackého nám. 257, Sadská, tel.: 325 594 329, 603 891 304 

e-mail: kic.sadska@email.cz, www.kic-sadska.cz

Letošní rok se kostel svatého Apolináře poprvé zapojí do celostátní akce 
nazvané Noc kostelů. Konat se bude v pátek 27. května a v Sadské půjde 
spíše o večer než noc. Akce je určena všem lidem dobré vůle, kteří z jakého-
koliv důvodu kostel jinak nenavštíví. Více na http://www.nockostelu.cz.

Program v sadském kostele sv. Apolináře
 18.00 hod.  -  Zvonění kostelního zvonu
 18.30 - 19.00 hod.  -  Varhanní hudební pásmo - Bedřich Vobořil
 19.00 - 19.30 hod.  -  Komentovaná prohlídka kostela - Miloslav Vlk
 19.30 - 20.00 hod.  -  Druhá komentovaná prohlídka  
   (dle počtu návštěvníků) - Miloslav Vlk

Během celého programu mohou zájemci zhlédnout výstavku ,,Sadský 
kostel v proměnách času“.  Srdečně jste zváni! Helena Štěpánová

velmi jste mě překvapili svojí účastí na mém koncertu 1. dubna. Ze tří 
tisíc dvou set obyvatel Sadské se sešlo devět lidí, čtyři z řad mládeže, dva 
středního věku a tři ze starší generace. I když jsem nečekal plný sál, přeci 
jenom... Takto by mohl vypadat dopis adresovaný sadšťákům od Pavla 
Fajta, výjimečného českého sólového bubeníka. Nic takového se nekonalo, 
ale konal se koncert pod názvem Drum trek (Cesta bubnů). Navštívila jsem 
toto představení a byla jsem nadšená úžasným výkonem pana Fajta, který 
nám v hodinovém pořadu předvedl deset skladeb ze své dílny. Skladby jako 
Čínský vítr, Tanec v kapli sv. Bernarda, Monte Negro, Serengetti, Loreta 
vyjadřovaly atmosféru uvedených názvů.

Málokdy máte možnost navštívit sólový koncert na bicí nástroje, natož 
netradiční pojetí s použitím speciálně vyrobené techniky. Pavel Fajt koncertoval 
na několika světových festivalech s nejlepšími hudebníky v Evropě i zámoří. Je 
autorem hudby k celovečerním filmům a divadelním představením, producen-
tem a pedagogem. V současné době hraje v mezinárodní jazzové formaci Mia 
Zabelka Trio. U nás je známý hlavně z doby, kdy vystupoval s Ivou Bittovou 
(Eržika v Baladě pro banditu, houslistka, zpěvačka a skladatelka). Škoda, že 
sadšťáci nepřekonali pohodlnost a nepřišli si koncert poslechnout. Neobstojí 
výmluvy, protože vstupné 80 Kč bylo přijatelné, doba vhodná (pátek od 19 ho-
din) a délka 1 hodina. Ani argument „tomu nerozumím“ nemá váhu, protože já 
jsem také byla poprvé na takovém koncertu. Patřím ke starší generaci, přesto to 
pro mě byl silný zážitek. Divím se, že nepřišla střední a mladší generace ani ze 
zvědavosti, protože poznávání nového je změna a změna je život. Asi jim stačí 
změna televizních seriálů. Nechci moralizovat, ale ať si pak nikdo z místních 
občanů nestěžuje, jak je to obvyklé, že zde není žádná kultura. Myslím, že to 
nestaví Sadskou do dobrého světla. Drahomíra Krátká

K O N C E R T

Vážení občané sadští,

Noc kostelů letos i v Sadské

Velikonoční bohoslužby
čtvrtek 

21. dubna Zelený čtvrtek 18.00 hod. Nymburk, 
sv. Jiljí

pátek 
22. dubna Velký pátek 18.00 hod. Nymburk, 

sv. Jiljí
sobota 

23. dubna Bílá sobota 20.30 hod. Nymburk, 
sv. Jiljí

neděle 
24. dubna

slavnost Boží hod velikonoční, 
Zmrtvýchvstání Páně 11.15 hod. Sadská, 

sv. Apolinář

neděle 
1. května

2. neděle velikonoční,  
svátek Božího milosrdenství,  
sv. Josef dělník

11.15 hod. Sadská, 
sv. Apolinář

Pokojné a radostné svátky velikonoční přeje římskokatolická farnost 
Sadská - Nymburk!      http://nymburk.farnost.cz

vás zve na výstavu:

Lesní ateliér  
Kuba v Kersku

Otevřeno je denně mimo pondělí  
od 10 do 12 a od 12.30 do 17 hod.

www.lesniatelierkuba.cz

SLAVNOSTI  
SNĚŽENEK

Fotografie z filmu a obrazy
Milady Kudrnové
Od 3. do 31. květnaJany Strnadové

BARVY JARA
Do 1. května

13. HRABALOVO KERSKO
Tradiční setkání příznivců díla spisovatele Bohumila Hrabala 

v sobotu
21. května po celý den

Milé děti, 
na květen je pro vás připravena pohádka skoro každou 
neděli. Promítačka, která nás v březnu trochu pozlobi-
la, je už opravená, a proto si nenechte ujít „animáky“ 
za méně než polovinu ceny v multikině. 
Do sadského kina vás zve kulturní a informační centrum.
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Poděkování za 13. ročník  
Klicperových divadelních dnů

KULTURA

Kristýna Revajiová je žačkou nymbur-
ské ZUŠ B. M. Černohorského, přes-
něji jejího pracoviště v Sadské. Učí se 
hře na akordeon a ve své kategorii se 
22. 3. umístila v krajském kole soutěže 
uměleckých škol na 2. místě. Blaho-
přejeme.     Foto Božena Poláková

Již po třetí se v městské knihov-
ně konala Noc s Andersenem. 
Tentokrát v pátek 1. dubna. Navečer 
k nám postupně dorazilo 27 natěše-
ných dětí, aby nejdříve splnily slib 
sovičky Knihomolky. Poté jsme 
si povídali o dánském spisovateli 
Hansi Christianu Andersenovi, který 
měl následujícího dne výročí, a také 
o Václavu Čtvrtkovi. Sté výročí jeho 
narození připadlo na 4. duben. Děti 
musely bedlivě poslouchat, protože 
je na toto téma čekaly otázky ve 
večerní „stezce odvahy“.

Po besedě jsme na zahradě za-
sadili již druhý strom Pohádkovník 
a nad ohýnkem opekli již tradičně 
vuřtíky a zazpívali si u kytary. Večer 
byl jak vymalovaný, počasí přálo, 
a tak se úderem půl desáté vydávaly 
děti po dvojicích na svou dlouho 
očekávanou „bojovku“. Poslední 
dvojice skončila o půlnoci.

Na společné cestě zpět se nám 
náhle zjevil Andersenův duch s bílý-

KIC ve spolupráci s SDH a Kynologickou organizací

ČARODĚJNÁ STEZKA
v sobotu 30. dubna od 17.00 hod.

DĚTI SPALY MEZI KNIHAMI
mi vousy a svíčkou v ruce. Nevěřili 
jsme svým očím, je to možné? Malí 
uvěřili a ti starší si lámali hlavu, čí 
je to převlečený tatínek. Moc jsme 
neotáleli a rychle pospíchali zpát-
ky do knihovny, abychom zalezli 
v bezpečí do spacáků.

Zachumlaní a s vyčištěnými 
zoubky některé děti četly nahlas 
při rozsvícené lampě pohádky pana 
Andersena, jiné zase potichu pro 
sebe a s baterkou příběhy jiných 
autorů, až postupně všechny únavou 
pousínaly.

Ráno po sedmé se začaly pro-
bouzet, nasnídaly se sladkého 
pečiva, které nám upekly maminky, 
za což jim moc děkujeme, a zahrály 
si ještě různé hry. Také jsme vyhod-
notili tři nejlepší dvojice z noční 
hry, které dostaly odměnu. Okolo 
desáté si své ratolesti vyzvedli 
rodiče. Akce se povedla a všem se 
nám líbila.

Marcela Dudková

Filmový a diskusní klub ARCHA zve teenagery a mladé lidi 
na klubový večer s názvem  CO BY…, KDYBY…
Koná se v úterý 3. května od 18.30 hod. v hudebně ZŠ Sadská.
Projekce filmu Jinýma očima o středoškolském studentu Danovi,
kterého omezí bytí „hodným klukem“, hry, zmrzlina, diskuse.
Pořádají křesťané z Apoštolské církve.

Všechny čaroděje a čarodějnice zveme na soutěžní putování na Skálu, kde zaplápolá velký 
oheň. Opět vás čeká disco pro malé i OLD DISCO pro zkušené čaroděje. Stezka plná úkolů 
začne u velkých čarodějnic na Palackého náměstí. Startovné 10 Kč, sladká odměna u cíle.

Milé velké děti, maminky, babičky… Čím více bude nás, velkých čarodějnic, na 
soutěžních stanovištích, tím zajímavější a pestřejší bude cesta pro děti. Proto kdo máte 
chuť a náladu, přihlaste se prosím ke spolupráci na čarodějné stezce. Tel.: 603 891 304, 
e-mail: kic.sadska@email.cz.

Milí kulturní příznivci. 
Chtěla bych vás upozornit, 
že na stránkách Kulturního 
a informačního centra Sadská 
www.kic-sadska.cz najdete 
aktuální program i fotky z akcí. 
Ovšem nově najdete v rubrice 
„co se děje u sousedů“ také pro-
gram a pozvánky na akce z ji-
ných měst například z Českého 
Brodu, Nymburka, Kouřimi, 
Poděbrad a dalších míst. Pokud 
se tedy chystáte za kulturou, 
neváhejte a mrkněte na strán-
ky www.kic-sadska.cz.  -kic-

Bohatý program 
na stránkách 

KIC

Divadelní festival, který vyhlašuje Svaz českých diva-
delních ochotníků a Město Sadská, je za námi. Dovolte mi 
za přípravný výbor malé ohlednutí a také poděkovaní.

Přehlídku ochotníků administrativně a organizačně za-
jišťuje sadské kulturní a informační centrum, pořadatelsky 
a personálně DS Klicpera. Divadelníci opět nezklamali a na 
zahájení ve čtvrtek 14. dubna uvedli náročnou „Zelenou 
louku“ Járy Beneše, aby se pak do neděle starali o naše 
hosty, mezi něž počítám i porotu. Každý, kdo mohl, se snažil 
přiložit ruku k dílu a za to patří našim divadelníkům díky. 
Poděkovat bych chtěla také zástupcům města starostce Cecilii 
Pajkrtové a místostarostovi Jiřímu Jeníkovi, kteří se věnovali 
divadelním hostům. Za včasnou a pečlivou výzdobu Sadské 
děkuji zaměstnancům údržby města. Nesmím zapomenout na 
sbor dobrovolných hasičů, jehož členové bděli nad každým 
představením, a na učitelku Jaroslavu Boreckou, která nám 
vyzdobila chodbu kina.

Jsme rádi, že i letos se našli živnostníci a firmy, kteří
nám finančně či věcně vypomohli, ač to leckdy sami nemají
jednoduché. Jsou to Prostav s.r.o., Annes real s.r.o., Thermo-
komplet Třebestovice, Tomáš Urban - zahradnické služby, 
Březina s.r.o., Konako s.r.o., Postřižinský pivovar, manželé 
Pajkrtovi, Květinářství - Helena Husáková, Atelier Kuba 
v Kersku, Luděk Škrabánek - keramika, Petr Hnilo, Jaroslav 
Kroutil a Pekařství Kopecký.

Děkujeme také vám divákům, že jste si našli cestu do 
divadla a přišli podpořit ať už domácí nebo hostující herce.

Těšíme se s vámi na 14. ročník přehlídky.
Zdenka Hamerová

VÍTĚZOVÉ DIVADELNÍ PŘEHLÍDKY
Již 13. ročník regionální postupové divadelní přehlídky Klicperovy divadelní dny Sadská se 
konal o víkendu 14. až 17. dubna. Tříčlenná porota ve složení Jiří Hraše, Rudolf Felzmann 
a Jaromír Kejzlar vyhlásila výsledky soutěže v neděli před polednem. Mezi protagonisty pěti 
soutěžních představení rozdělila ocenění následovně:
HLAVNÍ CENY
• Cena za nejlepší mužský herecký výkon - Martin Soudský v inscenaci Ona (TMA divadlo 

Terezín)
• Cena za nejlepší ženský herecký výkon - Lenka Auterská v inscenaci Valmontovy 

nebezpečné známosti (soubor Mrsťa Prsťa Kouřim)
• Cena za nejlepší režii - Martin Drahovzal v inscenaci Valmontovy nebezpečné známosti 

(soubor Mrsťa Prsťa Kouřim)
• Cena za nejlepší inscenaci - TMA divadlo Terezín za inscenaci hry Ona
 TMA divadlo Terezín bylo porotou nominováno na Národní přehlídku Krakonošův divadelní 

podzim do Vysokého nad Jizerou.

• Cena za herecký výkon - Jaroslav Jansta v inscenaci Na tý louce zelený (DS Klicpera 
Sadská)

• Cena za herecký výkon - Lucie Palkovičová v inscenaci Nevyléčitelní (DS Tyrš Lány)
• Cena za hudební složku - Václav Mašek - inscenace Víkend (DS Křoví)

• Čestné uznání - Zdeněk Piskáček za herecký výkon v inscenaci Na tý louce zelený 
(DS Klicpera Sadská)

• Čestné uznání - Martina Dobiášová za herecký výkon v inscenaci Valmontovy nebezpečné 
známosti (soubor Mrsťa Prsťa Kouřim)

• Čestné uznání - Tomáš Auterský za herecký výkon v inscenaci Valmontovy nebezpečné 
známosti (soubor Mrsťa Prsťa Kouřim)

• Čestné uznání - František Hos za herecký výkon v inscenaci Ona (TMA divadlo Terezín).
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Blíží se květen a s ním i vzpo-
mínky na květnové události v roce 
1945. Válka se chýlila ke konci 
a přes Sadskou táhly spousty uprch-
líků z východu. Školní budova 
sloužila k ubytování stovek lidí. 
My školáci jsme do ní nechodili, ale 
scházeli jsme se s učiteli v restau-
racích. Nad hlavami nám přeleto-
vali hloubkoví letci letící na Prahu. 
Napadli dokonce i pancéřový vlak 
stojící na koleji v cukrovaru.

Po zprávách o povstání v Praze 
začali dobrovolníci stavět v Kersku 
barikády a lesní záseky, aby za-

Vzpomínka na konec války

Květen 1945 - válka skončila i v Sadské

Květen 1945 - válka skončila i v Sadské

Příjezd Rudé armády

Odsunutí Němci procházejí Sadskou

Stavba barikád v Kersku

Během válečných let 1943 - 44 sídlily v Bořích v uzavřených lázních a poz-
ději také v Pošťáckých domech oddíly Hitlerjugend. Šlo prý o děti Čechů 
sympatizujících s Němci. Myslivec vlevo Josef Krieg, ředitel Bromografie,
myslivec vpravo Jaroslav Brych, sadský obchodník

bránili průjezdu Němců do Prahy. 
8. května skutečně německá kolona 
k barikádě přijela a při přestřelce 
čtyři muži padli. Byli to A. Ham-
za, K. Lugmajer, Fr. Němeček 
a B. Sláma.

Následující den se v Sadské 
objevili sovětští vojáci spěchající 
na pomoc Praze. Lidé je radostně 
zdravili, dávali jim kytice šeříku, 
svezli se s nimi na tanku, i já s brat-
rem Toníkem, a rozdávali jim kyselé 
okurky, které dal v sudech vyvézt 
na hlavní silnici pan Musil. Poz-
ději byli sovětští vojáci ubytováni 
u sadských občanů a v zemljankách 
v Bořích (v Liščích dírách). I u nás 
spali ve stodole, měli koně a polní 
kuchyň na dvoře.

To bylo něco pro kluky. Prohlí-
želi si jejich zbraně, vyznamenání 
a dostali i vystřelené nábojnice. 
Vojáci vařili jídlo ve velikém kotli. 
I nám dali do ešusu. Snažili jsme se 
s nimi domlouvat a ptali jsme se, 
odkud jsou. Něco jsme jim rozu-
měli, něco ukazovali. Horší to bylo 
s odsunutými Němci, kteří u nás 
vždy alespoň jednu noc přespali. 

Ti se s námi nebavili, plakali, byli 
hladoví. Maminka jim dala chleba 
a mléko od naší Straky. Moc jí 
děkovali a naříkali, co s nimi bude. 
Nebyli to vojáci, ale obyčejní lidé, 
kteří na válku doplatili jako my.

Válka skončila a my s láskou 
vzpomínáme na všechny, kteří se 
zasloužili o naši svobodu.

Míla Borovenová  
a Květa Pajkrtová
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 Firma B + K Sadská provádí montáž sádrokartonu (včetně 
zateplení), půdní vestavby, zavěšené stropní kazetové podhledy, sta-
vební, zámečnické práce a nátěry plochých střech. Tel.: 325 594 529, 
723 426 189.

 Modeláž nehtů P-SHINE - Sadská, Pečky. Obj. na adr. Jana 
Vránová, Sadská, tel.: 732 235 310

 Prodám pěkně zrekonstruovaný byt 1+kk; + sklep; v OV; 
30 m2 v Nymburce. V blízkosti vlak i bus. Při rychlém jednání možná 
sleva. Cena 799 tis. Kč. Tel.: 602 311 458, 724 350 735

 Prodej slepiček - Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, opět
prodává slepičky snáškových plemen Hisex hnědý, Tetra hnědá 
a Dominant žíhaný, kropenatý, černý a modrý. Stáří slepiček 
18 - 20 týdnů. Neprodáváme kuřice, ale slepičky těsně před snáškou. 
Slepičky pouze z našeho odchovu. Cena: 138 - 148 Kč/ks dle stáří. 
Ve snášce 155 Kč/ks.

Prodeje se uskuteční v pondělí 16. května 2011, Sadská, u vla-
kového nádraží, v 14.50 hod. Případné bližší informace na tel.: 
728605840, 415740719, 728165166.

 Nabízím k pronájmu nebytové prostory v Poděbradech 
(Fügnerova ul.) o celkové výměře 120 m2 (bývalý svatební salón). 
Informace na tel. č.: 602 842 595

INZERCE

Město Sadská hledá zájemce  
o místo výběrčího poplatku

za vjezd do chráněného území u Jezera v Sadské.
Od května do září 2011.

Případní uchazeči se mohou hlásit  
v kanceláři místostarosty Jiřího Jeníka  
na MěÚ v Sadské, tel.: 724 025 887

V centru Sadské nedaleko městské tržnice bylo vybudováno veřejné 
sociální zařízení. Akce byla z 95 % financována z dotace Fondu rozvoje obcí
a měst Středočeského kraje. Pro veřejnost se WC otevře 2. května. -měú-

Zkušební provozní doba:
Po - Čt 9.00 - 12.00 12.30 - 16.30

Pá 9.00 - 12.00 12.30 - 17.00
So 8.30 - 13.00

Veřejné WC zahájí provoz

Půjčky z Fondu 
rozvoje bydlení

Prostředky z úvěrového fondu lze poskytnout fyzické a právnické osobě, 
použít je lze na opravy a modernizaci bytů, bytových domů či rodinných 
domů.

Půjčku jednomu žadateli lze poskytnout až do výše 100.000,- Kč, žadatel 
použije nejméně 50 % potřebných finančních prostředků z jiných zdrojů.
Úvěr bude úročen 3% úrokovou sazbou ročně.

Poskytování úvěrů se řídí Pravidly Města Sadská ze 7. března 2007 
o použití prostředků z úvěru na opravy a modernizaci bytů poskytnutých 
městu Státním fondem rozvoje bydlení podle nařízení vlády č. 396/2001 Sb., 
v platném znění.

Další informace je možné získat na úřední desce, webových stránkách 
města nebo je zájemci získají přímo na Městském úřadě Sadská.  -měú-

Žádosti o úvěr z městského Fondu rozvoje bydlení 
na modernizaci bytů, bytových domů a rodinných domů 
v Sadské pro rok 2011 je možné podávat do 20. května.
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SPORT / RŮZNÉ

Nejistá budoucnost dorostenek
Umístění na 3. místě basketba-

lové dorostenecké ligy moravské 
skupiny umožnilo dorostenkám 
účast v play off. Křížové pravidlo 
jim přisoudilo 2. tým české skupiny 
Sokol Dolní Počernice, který dispo-
nuje nesmírně vyrovnaným kádrem 
vysokých hráček, což nám dělalo 
velké problémy.

První dva zápasy na soupeřově 
palubovce byly zcela rozdílné. 
V prvním jsme se trápili, měli těžké 
nohy a jakoby se nám nechtělo do 
neprostupné zóny vnikat. Když se 
pak ke všemu přidala špatná střelba, 
bylo zaděláno na problém. Ze všeho 
byla prohra o 10 bodů. Další den 
jsme jeli k opakování úplně jinak 
naladěni a hned jsme dali najevo, 
že bude vše jinak. Již po první části 
jsme vedli téměř o 20 bodů a dál 
běhali a běhali.  Poločasový náskok 
40 bodů byl ze říše snů a soupeřky 
nevěděly, kde jim hlava stojí.

Po dvou odlišných zápasech na 
palubovce soupeřek nás čekal stejný 

VOSÍ TÝMY JIŽ DOHRÁLY DVĚ SOUTĚŽE
scénář i doma. V sobotu nervy drá-
sající utkání, ze kterého jsme vyšli 
s lepší koncovkou my, v neděli po-
hodové utkání, které jsme rozhodli 
již v první části a v klidu ho dohráli 
až do konce. Za výkon v obou dnech 
musím holkám poděkovat - 12 tro-
jek v nedělním utkání a dalších 
několik střel na hranici tohoto území 
dostalo soupeřky do kolen a vlastně 
rozhodlo celou sérii.

Bylo to opravdu krásné zakon-
čení jedné basketbalové éry. Jaká 
bude budoucnost tohoto týmu, je 
zatím nejisté, ale pro diváky při-
pravily holky na konec skutečně 
basketbalový bonbónek. Donesly 
vosí prapor až sem, přestože jim 
bylo každý rok prorokováno, že 
další sezonu již nedohrají. Prošli 
všemi žákovskými i dorostenecký-
mi kategoriemi v ligových soutěžích 
a nikdy neskončili na chvostu. Vždy 
dělaly skvělé jméno klubu i městu. 
Byly těmi, ke kterým vzhlížely ty 
mladší a měly v nich skvělé vzory. 
Díky vám všem.

Žákyně nezklamaly
Výborného výsledku dosáhly 

i mladší žákyně, které skončily také na 
3. místě při své premiéře v ligových 
soutěžích. Neúprosný los nám dal do 
play off úřadujícího mistra republiky 
- Prostějov. Zápasy byly velmi těžké 
a pro nás i přínosné. V prvním jsme 
se bohužel nechali zatlačit hned od 
počátku do defenzívy soupeřovou 
agresivní obranou. Po první čtvrtině 
jsme prohrávali již o 14 bodů a bylo 
vlastně rozhodnuto.

Druhý zápas jsme začali o pozná-
ní lépe, tři čtvrtiny jsme drželi krok 
a skóre - 1 bod. Bohužel v poslední 
části jsme doplatili na benevolenci 
rozhodčích při posuzování zákroků 
Prostějova. Po odebírání míčů po-
mocí faulů jsme nedokázali oplácet 
stejnou mincí a opět podlehli. Zápas 
to byl ale krásný a my si dokázali, 
že na soupeře máme.

Poslední zápas na naší palubovce 
byl ozdoben skutečně výjimečným 
prostředím, které vytvořilo obrovské 
množství domácích i hostujících 

fanoušků. V ohlušující atmosféře 
jsme začali úžasným výkonem a po 
čtvrtině vedli o 11 bodů! To nikdo 
nečekal. Soupeřky nevěděly, co mají 
proti skvěle hrající první pětce hrát. 
Bohužel ve 2. pětce nezahrály všech-
ny hráčky stejně a tak jsme v poločase 
prohrávali o 5 bodů. Třetí čtvrtinu 
jsme ještě stíhali držet krok, ovšem po 
vyfaulování naší jediné hrající dlouhé 
a skvělé Mázlové, bylo o průběhu 
utkání rozhodnuto. Soupeř zvítězil 
zcela zaslouženě, nás může hřát pocit, 
že jsme dokázali držet krok i s tako-
vým týmem. První rok v žákovské 
lize zklamáním skutečně nebyl.

Minižačky postupují do ligy
Starší minižačky mají za sebou 

rok v krajském přeboru, ve kte-
rém zvítězily bez jediné porážky. 
Postoupily tak do kvalifikace pro
Mistrovství ČR, která se koná 
v Praze 30. dubna a 1. května. Tímto 
postupem si zajistily účast v lize 
pro příští sezonu bez nutnosti hrát 
kvalifikaci. Blanka Žánová


